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BIBLIAI KULCSOK A GYÓGYULÁSHOZ 
Varga István élőben elhangzott tanításának nyers szövege 

Budapest, 2022. 03. 06. 
 
Ma folytatni fogom a gyógyulásról szóló tanítást. Remélem, éhesek vagytok, kész a 

szívetek! Nagyon sokan keresnek gyógyulást, nagyon sokan vannak közülük, akik hisznek az 
isteni fajta gyógyulásban, de sajnos nagyon sok olyan keresztény is van, aki ezt teljesen 
elutasítja. Valamilyen téves információk miatt olyan értesüléseik vannak, hogy Isten ma már 
nem gyógyít, ma már nem teszi azokat a dolgokat, amit tett a korai tanítványok idejében, és 
amit rajtuk keresztül végzett, azok ma már elmúltak. Mert kihaltak az apostolok, kihalt a 
gyógyítás, most már vége mindennek, tehát Isten megszűnt munkálkodni, úgy gondolják 
némelyek.  

A mi tanításaink, ahogy a mai is, ezeket a téveszméket igyekeznek eloszlatni, hiszen a mi 
legfőbb tekintélyünk a Szentírás, a Biblia. Tehát nem a mi tapasztalatainkhoz, nem a másoktól 
vagy valahonnan szerzett információkhoz igazítjuk a hitünket, hanem az Írásokhoz. Ezért én 
ma is arról fogok prédikálni, hogy mit mondanak erről az Írások. Egy címet is adtam: Bibliai 
kulcsok a gyógyuláshoz. Tudom, hogy sok mindent hallottunk erről, de hogy mindent tudnánk 
erről, azt nem gondolnám. De azt hiszem, hogy erről mindent az Úr tud, és mindent a Biblia 
tud, és úton vagyunk. Tehát mindannyian hitben eljutottunk valameddig és van egy jelenlegi 
ismeretünk, de Isten szándéka világos, ahogy Timótheus levélben is olvashatjuk: Isten azt 
akarja, hogy minden ember üdvözüljön, és az igazság ismeretére eljusson. Az üdvösségnek 
ugyanúgy része, hogy örök életünk van a Krisztusban. Ha befejeztük a földi tartózkodásunkat, 
akkor lakcímet cserélünk, és hazamegyünk az Úrhoz, elköltözünk, de meg nem halunk, mert 
örök életünk van. A testünk persze meghal, az még jelenleg halandó, de az Úr a megváltásá-
ban erről is gondoskodott, hogy egy megdicsőült testet fogunk kapni, egy olyan testet, 
amilyen az Úr Jézus Krisztusé. Úgyhogy mindenki nagyon szép és nagyon fiatal lesz, és 
nagyon karcsú lesz, nem kell senkinek hízókúrázni meg fogyókúrázni. Majd ez is be fog 
következni, de jelenleg egy romlandó testben élünk, ahogy Pál apostol mondja: „Mert tudjuk, 
hogy ha e mi földi sátorházunk elbomol, épületünk van Istentől”.  

Tehát van egy romlandó testünk, amiben most élünk, de van egy jó hírem, hogy Jézus, 
amikor fölvitte a bűneinket a fára, akkor fölvitte a mi betegségeinket is. Elszenvedte, elhor-
dozta a fájdalmainkat, és elhordozta a betegségeinket. Nem akarja Isten, hogy betegségben 
szenvedjünk, azt szeretné, hogy ebben a fizikai testben, ebben a fizikai itt tartózkodásunkban, 
fizikai létünkben áldott és egy boldog, Ővele beteljesedett életet éljünk. Ebben már eleve 
benne van, hogy Nélküle nem fog menni. Isten nélkül nem fog menni. Vannak nagyon sokan, 
akiknek saját elképzeléseik vannak, de Istent nem tudod meggyőzni a saját elképzeléseidről, 
hogy attól Ő megváltozna. Isten nem változik, Jézus Krisztus sem változik, ahogy írja a: 

Zsidók 13,8. 
8. Jézus Krisztus tegnap és ma és mindörökké ugyanaz. 
Nála nincs változás, még a változásnak az árnyéka sincs.  
Az elmúlt alkalmakon már szóltam a gyógyulással kapcsolatban, ma egy olyan megközelí-

tést hoztam, hogy még jobban megértsük, hogy Isten mennyire szeretné, hogy mi egészségben 
járjunk, hogy gyógyultak legyünk. Nagyon szeretné, hogy nekünk egy teljes életünk legyen 
Őbenne, ezért egy olyan oldalról fogjuk ma megnézni ezt a dolgot, ahogy talán még eddig 
nem történt meg, és egy kicsit nagyobb hangsúlyt helyezünk oda, ahova talán eddig nem 
tettünk annyi hangsúlyt. Remélem, izgatott a szívetek és készen vagytok arra, hogy újabb 
kijelentést vegyetek Isten Igéjéből! Nem új dolgokról van szó, arra mindig figyeljetek, amikor 
valaki új dolgot akar nektek mondani, akkor fogjatok gyanút egy kicsit! Tehát semmi új dolog 
nincs, lehet, hogy az információ nekünk új, de ez már meg van írva öröktől fogva Isten 
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Igéjében. Mi csak megtaláljuk, mi csak felfedezzük a dolgokat és Isten Szelleme által kijelen-
tést, megértést veszünk az Igéből.  

Egyikünk sem érkezett meg, mindannyian az úton vagyunk, mindannyian tanulunk, min-
denki eljutott valameddig, és hadd mondjam el, hogy ez nem a teljesség. Itt a földi életünkben 
nem lesz olyan, hogy nem tudnánk még előrébb jutni. Nem mondhatja el egyetlen ember sem, 
hogy én már megérkeztem és én már mindent tudok. Ezért legyen alázatos szívünk Isten felé! 
Ő a mi tanítónk, Ő az, aki mindent tud, de nem akarja eltitkolni a tudását előlünk, hanem 
szeretné, ha még jobban megismernénk Őt, és nyitott szívvel fogadnánk az Igét. Mi sem 
tudunk mindent a gyógyításról, Isten gyógyító munkájáról. Vannak, akik többet tudnak, 
vannak, akik kevesebbet, de ma egy kicsit megnézzük, hogyan áll a gyógyuláshoz Isten. Nem 
az emberek, hanem hogy Isten hogyan áll ehhez, és ez nagyon fontos! Nekünk pedig Jézus 
Krisztus hozzáállását kell követnünk Isten dolgaiban. Jézus a programbeszédét elmondta a 
zsinagógában, Názáretben, és itt fogom kezdeni azért, mert ezek jól ismert igehelyek.  

Az Ézsaiás 61-ből való idézet a Lukács 4,18 szerint. Azt mondja az Írás: 
Lukács 4,18. 
18. Az Úrnak Szelleme van énrajtam, mivelhogy felkent engem, hogy a szegényeknek 

az Evangéliumot hirdessem, elküldött, hogy a töredelmes szívűeket meggyógyítsam, 
hogy a foglyoknak szabadulást hirdessek és a vakok szemeinek megnyílását, hogy szaba-
don bocsássam a lesújtottakat, 

Menjünk szépen sorban! Mi történt? Jézusra leszállt a Szent Szellem. Tudjuk, hogy amikor 
megkeresztelkedett a Jordánban Keresztelő János által, ott volt az Úr. Jézus alámerítkezett, 
tehát ott volt a Fiú, majd rászállt a Szent Szellem, mint egy galamb, és szólt az Atya, hogy: 
„Ez az én szerelmes fiam, akiben én gyönyörködöm”. Látjuk itt Isten hármasságát. Amíg 
Jézus nem keresztelkedett meg Szent Szellemmel, a Szentírás nem írja, hogy bármilyen 
csodákat tett volna Jézus, bár vannak ilyen mesekönyvek, de felejtsétek el őket, mert nem 
valós. Jézus a szolgálatát akkor kezdte meg, miután felkenetett. A neve is, hogy Krisztus, azt 
jelenti, hogy Felkent, Messiás. Miért kente fel Őt Isten? Világosan írja itt az Ige, hogy az 
embereket szabadokká tegye, hogy tudjanak Istennel kapcsolatba kerülni. De most a 
gyógyulás részét fogjuk nézni. Ez egy másik üzenet lenne, arról nagyon sokat beszéltünk és 
beszélünk, és nap mint nap beszélünk, és az Úrvacsorában is benne volt azért, hogy örök 
életünk legyen.  

Ez volt a legfőbb célja az Ő eljövetelének, hogy az Istentől elszakadt ember újra közös-
ségbe kerülhessen az Atyával. És ha megnézzük az édenkerti állapotokat, amíg egységben, 
teljes közösségben volt az ember az Atyával, addig nem kellett szembenéznie a betegséggel, a 
szegénységgel, a fizikai halállal, de tudjuk, hogy bejött a világba a bűn, és a bűn megrontotta 
az egész világot, megrontotta az embert, és elszakította az Istentől való közösségtől. Éppen 
ezért, amikor már az embert nem járta át az isteni teljesség, az Istennel való teljes közösség, 
hozzá tudott férni a testéhez a halál, hozzá tudott férni a betegség, a szegénység, a 
nyomorúság és minden olyan dolog, ami addig nem volt jelen, amit a bűn és a halál szellemi 
törvénye hozott be a világba. Jézus pontosan azért jött, a Róma 8,2-ben van megfogalmazva 
ez a két törvény, az egyik a bűn és a halál törvénye, a másik pedig a Jézus Krisztusban való 
élet szellemének a törvénye. Ez két különböző törvény. 

Róma 8,2. 
2. Mert a Jézus Krisztusban való élet szellemének törvénye megszabadított engem a 

bűn és a halál törvényétől. 
Mindenki, aki nincs Krisztusban, arra az első törvény vonatkozik, az a bűn és a halál 

szellemi törvénye alatt van. De Jézus azért jött, hogy felszabadítson bennünket, hogy a fog-
lyokat, akik az ördög fogságában voltak, szabadokká tegye. Ez Jézus programja. Evangéliu-
mot hirdessek, jó hírt hirdessek, örömhírt hirdessek az embereknek. Ezért elküldött, hogy a 
töredelmes szívűeket meggyógyítsam. Jézus pontosan tudja, Isten pontosan tudja, hogy mi itt 
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a földön egy romlandó testben élünk, amelyet megtámadhat a betegség, megtámadhat 
mindenféle földi borzalom, ezért Jézus azt akarja, hogy ezek az emberek gyógyultak legye-
nek, hogy szabadok legyenek. És azért is jöttem, hogy a lesújtottakat is szabadon bocsássam – 
tehát Jézus nem leigázni jött az embereket, hanem felszabadítani a bűn és a halál szellemi 
törvénye alól, és ehhez tartozik a betegség is. A betegség a bűn következménye. A szegénység 
a bűn következménye. A pokol terméke mind a kettő! Semmi különbség nincs közöttük.  

Amikor üdvösségről beszélünk, akkor a sátán fogságából való megszabadulásról beszé-
lünk. Minden földi bajtól, minden látható bajtól, minden nyomorúságtól való megszabadulás-
ról. Ez az örömhír, ez a jó hír! Egy szegénynek mi a jó hír? Továbbra is szegény lehetsz, sőt 
még szegényebb is? Ez jó hír egy szegénynek? Nem. Hanem az, hogy igen, a Krisztusban 
betöltethetnek a szükségeink, hiszen van egy Atyánk, van egy Gondviselőnk, aki gondoskodik 
rólunk, aki azt akarja, hogy minden ember üdvözüljön, és az üdvösség csomagban benne van 
az is, hogy mi szent egészségben járjunk, hiszen a megváltásban ezt megkaptuk. Ezért jött 
Jézus. Ezt Ő maga mondja magáról, ezt nem én találtam ki. És sokan azt mondják, hogy ez 
valami ördögtől való dolog, hogy mi sikerevangéliumot hirdetünk. Igen, az Evangélium az 
egy sikerevangélium. A kudarchoz nincs szüksége senkinek segítségre, azt egyedül is el 
tudjuk érni. Ahhoz nincs szükség Jézusra, ugye? Sőt, ezt igazán Jézus nélkül lehet csak elérni! 
A kudarc az, amikor az ember örökre elveszik. Igenis, az Evangélium az jó hír, és jó hírt 
hirdetünk az embereknek! A rossz hírekkel nem tudjuk megnyerni az embereket, rossz hír van 
bőséggel, azt hallgathatod a világban.  

Tehát azt mondja: betegség, lesújtottság, fogság, és mit mond a Biblia? Ahol az Úrnak 
Szelleme, ott a szabadság. Ahol az Úrnak Szelleme, ott a szabadság. Jézusra rászállt Isten 
Szelleme, és Ő Isten Szellemével szolgált.  

Nézzük a 2Korinthusi levél 3,17-es Igét: 
2Korinthus 3,17. 
17. Az Úr pedig a Szellem; és ahol az Úrnak Szelleme, ott a szabadság. 
Az előbb ezt idéztem szabadon, de ez a pontos megfogalmazás. Nézzük az 1János 3,8-at! 
1János 3,8. 
8. Aki a bűnt cselekszi, az ördögből van; mert az ördög kezdettől fogva bűnben leled-

zik. Azért jelent meg az Istennek Fia, hogy az ördög munkáit lerontsa. 
Halleluja! Akkor egy kicsit nézzük a gyógyulás területét! Honnan van a betegség? Ki a 

szerzője? Természetesen a sátán a betegség szerzője, hiszen a bűn miatt jött be a világba a 
betegség, de miért jött Jézus? Hogy az ördög munkáit lerontsa. A betegség az ördög munkái 
közé tartozik, vagy nem? Gondolkodjunk egy kicsit hangosan! Igen, az a sátán munkája. Nézd 
meg Jézus hozzáállását a betegekhez! Nézd meg, hogy mik okoztak az embereknek betegsé-
get? Néha démonok, néha gonosz szellemek, néha fizikai rendellenességek, vagy származhat 
bármilyen forrásból. A Lukács 13-ban van a meggörnyedt asszonynak a története. Jézus 
éppen szolgált egy zsinagógában, ez szombatnapon volt ott természetesen, hiszen szombaton 
jöttek össze leginkább a zsinagógában, és azt mondta: „Hát ezt az Ábrahám leányát, kit a 
sátán megkötözött, nem kellett-é feloldani szombatnapon?” Tehát világosan meghatározta 
Jézus, hogy a betegség az a sátán munkája. Ő betegítette meg. Jézus nem azért jött, hogy az 
ördög munkáit táplálja, hanem éppen azért, hogy lerontsa azokat. Tehát amikor valaki 
megszabadul egy betegségtől, akkor az ördögnek egy fogságából, egy kelepcéjéből szabadult 
meg. Jézus szabadítónak jött, megmentőnek, Megváltónak. A bűnben leledzik a betegség is.  

Ugye, ismeri mindenki a Miatyánk imáját? Hogyan tanított Jézus imádkozni bennünket? 
Csak egy részt idéznék, és ezt ismeri talán minden keresztény, mindegy, hogy milyen vallású. 
A lényeg az: „legyen meg a Te akaratod, amint a mennyben, úgy a földön is.” Isten programja 
világos. Isten azt akarja, hogy nekünk itt a földön olyan legyen, mint ahogyan a mennyben. A 
mennyben van-e betegség? Van-e háború? Van-e nyomorúság? Van-e kínlódás? Van-e halál? 
Nincs! Jézus így tanított minket imádkozni, így tanította a tanítványait imádkozni, hogy ne az 
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ördög akarata, hanem Isten akarata legyen meg! És Isten akarata ugyanaz, hogy amint a 
mennyben, úgy legyen itt a földön is. Egy nagyon ismert igehelyet fogok megint felolvasni, 
ami úgy szól: 

Márk 3,14–15. 
14. És választa tizenkettőt, hogy vele legyenek, és hogy kiküldje őket prédikálni, 
15. És hatalmuk legyen a betegeket gyógyítani és az ördögöket kiűzni. 
Megállunk itt egy pillanatra és egy kicsit itt elidőzünk. Tehát Jézus tizenkettőt választott a 

földi szolgálatánál, és miért választotta őket? Elsősorban azért, hogy Vele legyenek. Tehát 
Isten azt akarja, hogy velük, velünk legyen, mert ha „Isten velünk, kicsoda ellenünk?” Hogy 
vele legyenek, hogy időt töltsenek vele. És a tanítványok Jézussal nagyon-nagyon sok időt 
töltöttek, és ha valakivel sok időt töltesz, akkor előbb-utóbb hasonulni fogsz hozzá. Jézusnak 
pontosan ez volt a célja, ez volt a terve. Utána mit tett Jézus? Kiküldte őket prédikálni. Rend-
ben van, nagyon szép és nagyon jó dolog, és hasznos és szükséges dolog, hiszen Jézus 
parancsolta, hogy az emberek megismerjék Istent, és ugye, „tetszék az Istennek, hogy az 
igehirdetés bolondsága által üdvözítse azokat, akik hisznek.” Tehát Isten azt választotta, hogy 
embereket küldött, tanítványokat, hogy az Ő akaratát tolmácsolják, Isten Igéjét szólják.  

De ha tovább olvassuk, azt látjuk: és hatalmat adott nekik, hogy betegeket gyógyítsanak. 
Ki adta ezt a hatalmat? Isten adta! Jézus adta nekik ezt a hatalmat, hogy betegeket gyógyít-
sanak, hogy ördögöket űzzenek, és ezt adta nékik Jézus. Több esetben olvassuk, a Máté 10-
ben, hogy elküldte őket, a tizenkettőt, aztán olvassuk a Lukács 10-ben, hogy ott hetven 
tanítványt küldött el. Ugyanez volt a megbízás, hogy amikor mi Isten országát képviseljük, 
amikor Isten Igéjét hirdetjük, akkor az emberek szabadokká tudjanak válni. Ugyanez volt a 
parancsolat. Amikor Jézus kiküldte a tanítványokat, akkor ez mindig benne volt a 
parancsolatban, sőt még az utolsó parancsolatában is, mielőtt fölvitetett a mennybe, de oda 
majd mindjárt eljutunk. Tehát világossá tette az Úr, hogy a betegség szerzője a sátán, János 
10,10. Ezt is mindenki kívülről ismeri: 

János 10,10. 
10. A tolvaj nem egyébért jön, hanem hogy lopjon és öljön és pusztítson; én azért jöt-

tem, hogy életük legyen, és bővölködjenek. 
A tolvaj nem egyébért jön, hanem hogy öljön, lopjon és pusztítson. Ki a tolvaj? A sátán, 

aki meglopja az embereket, ellopja a pénzedet, ellopja a békességedet, tönkreteszi a családi 
kapcsolataidat, ellopja az egészségedet, ő a pusztító. Jézus világosan megnevezte, mégis 
sokan úgy gondolják, hogy Isten a problémájuk okozója, hogy Isten adta ránk a betegséget. 
De Isten nem ad neked betegséget, Isten nem ad neked szegénységet, Isten nem ad neked 
nyomorúságot, hanem ezt a tolvaj teszi. Mit mondott Jézus, hogy én pedig miért jöttem? Azt 
mondta, hogy én pedig azért jöttem, hogy életetek legyen és bővölködjetek, bőségben éljetek. 
Ez Isten célja, ez az Ő terve. Ez egy isteni kinyilatkoztatás, és nem tudjuk Istent meggyőzni az 
ellenkezőjéről. Mert ő ezért küldte el Jézust. És Őneki ez a természete, hogy ma is ezt tegye. 
Nahát, mondhatjuk magunknak, hogy ez a mázlista tizenkettő, milyen jó volt nekik! Nekik 
aztán volt hatalmuk ördögöket űzni, meg betegeket gyógyítani, nekünk meg most semmi 
nincs! Mert ők Jézussal voltak, és mi meg most nem, mert Jézust megfeszítették, fölment a 
mennybe, mi meg itt maradtunk egyedül! Most akkor mi van velünk? Vége az egésznek!  

De hálát adunk Istennek, hogy ez nem így van! És ide szeretném ma a fókuszt tenni sokkal 
jobban, mint ezt esetleg korábban tettem. Nézzük meg, hogy mit mondott Jézus! A János 
14,16-ot olvassuk: 

János 14,16. 
16. És én kérem az Atyát, és más Vigasztalót ád néktek, hogy veletek maradjon mind-

örökké. 
Hoppá! Itt ez egy nagyon-nagyon érdekes kijelentés. Aztán a 16,7-ben így szól: 
János 16,7. 
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7. De én az igazat mondom néktek: Jobb néktek, hogy én elmenjek: mert ha el nem 
megyek, nem jön el hozzátok a Vigasztaló: ha pedig elmegyek, elküldöm Őt tihozzátok. 

Ezt mondja az Úr. Azt mondta Jézus: én elmegyek, de jön valaki, aki miért jön? Ugyanaz a 
történet: hogy veletek legyen! Azt mondja Jézus, hogy nem hagylak titeket árvákul, mert el 
fog jönni hozzánk a Vigasztaló. Én elmegyek, de el fog jönni hozzánk a Szent Szellem; a 
14,17. pedig azt mondja: 

János 14,17. 
17. Az igazságnak ama Szellemét: akit a világ be nem fogadhat, mert nem látja Őt és 

nem ismeri Őt; de ti ismeritek Őt, mert nálatok lakik, és bennetek marad. 
Akkor sokkal jobb a helyzet, mint volt, nem? Ott Jézus csak tizenkét tanítványával tudott 

együtt lenni, mert egy fizikai testhez volt kötve. Ő Isten volt és Isten-ember volt, de együtt 
tudott lenni a tizenkét tanítvánnyal, együtt tudott lenni néhány tanítvánnyal, néhány emberrel, 
de nem tudott egyszerre együtt lenni mindenkivel! Miért? Mert egy fizikai testhez volt kötve. 
Egyszerre csak egy helyen tudott lenni. De azt mondja itt Jézus, sokkal jobb lesz, mert amit 
most ti itt megtapasztaltatok, hogy veletek vagyok, ezt a világon minden ember megtapasztal-
hatja. Ugyanúgy együtt lehettek a Szent Szellemmel vagy Szent Lélekkel, ha úgy ismered, 
néhány hívő testvérünk úgy ismeri, hogy Szent Lélek. Mi a Szent Szellemet használjuk, 
ahogy a világ minden országában. Ezt sajnos itt Magyarországon meg kell magyarázni. Nem 
kell megmagyarázni Szlovákiában, Romániában vagy máshol, mert a pneuma az szellemet 
jelent, a psziché jelenti a lelket, úgyhogy ez két különböző dolog. Tehát, amikor azt mondom, 
hogy Szent Szellem, akkor értsd alatta a Szent Lelket nagy „L” betűvel, és kérlek, ne 
botránkozz ezen meg! Tehát azt mondja, hogy: és nálatok lakik és bennetek marad. Nézzük a 
15,26-os Igét! 

János 15,26. 
26. Mikor pedig eljön majd a Vigasztaló, akit én küldök néktek az Atyától, az igaz-

ságnak Szelleme, aki az Atyától származik, Õ tesz majd énrólam bizonyságot. 
Tehát Isten Szelleme az Atyától származik, és azt mondja Jézus, hogy „Ő tesz majd 

énrólam bizonyságot.” És itt szeretnék egy kicsit elidőzni, Isten Szelleménél. Akkor ott a 
tanítványok Jézussal voltak, és kimentek Isten Szellemének az erejével, és szolgáltak a 
betegek felé, akiket Jézus kiküldött. De Jézus ki által szolgált? A Szent Szellem által szolgált. 
Isteni hatalmából kiüresítette magát, és mint Felkent, mint Krisztus szolgált itt a földön. Most 
nézzük meg egy kicsit a Szent Szellem személyét! Erről már rég esett szó, meg kell, hogy 
vizsgáljuk, hogy a Szent Szellem nem egy személytelen erő. És sajnos, még keresztények is 
összekeverik őt valamilyen energiával, úgy kezelik, mondjuk, mint a villamos áramot vagy az 
elektromosságot. Nem! A Szent Szellem személy. Ugyanolyan személy, mint az Atya, mint a 
Fiú, és ők hárman mégis egyek. És szeretném ezt egy kicsit jobban kifejteni, hogy jobban 
megértsük azt, hogy miért lehetséges a gyógyulás ugyanúgy ma a hívők számára, mint 
lehetséges volt akkor, amikor Jézus velük volt.  

Tehát a pneuma azt jelenti pontosan: lehelet, szél, szellem, a héberben a ruah ugyanezt 
jelenti. Tehát nézzünk a Szent Szellemről, a Szent Szellem személyéről állításokat! Az első 
állítás a Szent Szellemről, a Biblia állítása, hogy Ő egy valóságos személy. Tehát nem egy 
személytelen erő! Van ereje, Ő egy személy. Ő ugyanúgy személy, mint az Atya, mint a Fiú. 
Pontosan ugyanúgy. Kire mondjuk azt, hogy személy? Akinek van például akarata, igaz? 
Tudatosan cselekszik, gondolata van, érzése van. Tud döntéseket hozni. És ezek a Szent Szel-
lemről mind írva vannak. A Szent Szellem erre mind képes. Ezek mind személyi tulajdonsá-
gok. Nézzük meg, hogy Ő egy cselekvő személy!  

Róma 8,27. 
27. Aki pedig a szíveket vizsgálja, tudja, mi a Szellem gondolata, mert Isten szerint 

esedezik a szentekért. 
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Mit csinál? Vizsgálja a szíveket. Egy energia nem tudja a szíveket vizsgálni. Igaz? Nem 
tudja a gondolataidat is vizsgálni, sőt ma még a tudományt sem tudja, habár nagyon 
törekednek ez irányba is, nagyon nyomulnak, de egyelőre ezt egy személy tudja megcsinálni, 
Isten. Isten Szelleme még azt is tudja, hogy mi a gondolatod, mi a szív gondolata, azt is tudja, 
hogy mi a probléma, és Isten szerint esedezik a szentekért. Ezért nagyon fontos nyelveken 
imádkoznunk, mert akkor Isten akarata szerint, a Szent Szellem akarata szerint imádkozunk. 
Ő egy személy, van akarata, döntése. 

1Korinthus 12,11. 
11. De mindezeket egy és ugyanaz a Szellem cselekszi, mindenkinek osztogatván kü-

lön, amint akarja. 
Van akarata, személy. Egy személynek van akarata. Isten Szellemének van akarata, van 

ismerete, van tudása, ezt már az előbb is érintettük.  
1Korinthus 2,11. 
11. Mert kicsoda tudja az emberek közül az ember dolgait, hanem ha az embernek 

szelleme, amely őbenne van? Azonképpen az Isten dolgait sem ismeri senki, hanem ha az 
Istennek Szelleme. 

Mit csinál Isten Szelleme? Isten Szelleme ugyanúgy mozdul, Ő kiküld, közöl, kimunkál, 
mert Ő személy. Ő ugyanolyan személy, mint a Fiú, vagy mint az Atya, és ez a három mégis 
egy, egy tökéletes egységet alkotnak. 

Apostolok cselekedetei 8,29. 
29. Monda pedig a Szellem Fülöpnek: Járulj oda és csatlakozzál ehhez a szekérhez! 
Mit csinál a Szellem? Szól hozzánk, beszél hozzánk! Nem hallható hangon, legalábbis 

nagyon ritka az, amikor hallható hangon szól hozzánk Isten Szelleme. Ő belső bizonyosság 
által vezet bennünket. Ez a normális, ami ettől eltér, az a rendkívüli, az a különleges, de van, 
hogy Isten Szellemének vannak ilyen különleges beavatkozásai. Fülöp esetében is volt, meg-
ragadta és odavitte a Kandaké szolgájának a szekeréhez, és elmondta neki Fülöp az Evangéli-
umot. Isten beavatkozik, Isten cselekszik, kiküld, közöl.  

Apostolok cselekedetei 13,2. 
2. Mikor azért azok szolgálának az Úrnak és böjtölének, monda a Szent Szellem: 

Válasszátok el nékem Barnabást és Saulust a munkára, amelyre én őket elhívtam. 
Ugyanúgy, ahogy Jézus kiküldte a tanítványokat, a Szent Szellem ugyanúgy kiküld, ugyan-

úgy elválaszt, ugyanazokat teszi pontosan, amiket Jézus, semmi különbség nincsen. Őt nem 
látjuk, a szemünk számára láthatatlan. Sőt nemcsak, hogy személy, hanem isteni személy, és 
ez egy kulcs ahhoz, hogy megértsük a Szellem munkáit. Mik az isteni tulajdonságok? Milyen 
isteni tulajdonságok vannak? Mondják latinul, hogy omnisciens, lehet, hogy már hallottátok, 
azt jelenti, hogy mindent tudó. A Szent Szellem mindent tud, olvastuk az előbb. Mindent 
tudó. Aztán van az omniprezens, ami azt jelenti, hogy mindenütt jelenvaló. Omnipotent, ezt 
talán hallottátok, mindenható, mindenekfelett álló. Ezek mind isteni tulajdonságok, ilyen 
tulajdonságai Istennek vannak. Örökkévaló és öröktől fogva létező. Igaz? Nézzünk erre példát 
a Bibliából, hogy ne nekem higgyetek, hanem az Igének: 

Ésaiás 40,13–14.   
13. Kicsoda igazgatta az Úr Szellemét, és ki oktatta Őt, mint tanácsosa? 
14. Kivel tanácskozott, hogy felvilágosítsa Őt, és tanítsa Őt igazság ösvényére, és 

tanítsa ismeretre, és oktassa Őt az értelem útjára? 
Tehát mindenütt jelenlevő. Mindegy, hogy hol vagy, mindegy merre mész, nem tudsz 

elbújni előle, Ő mindent tud rólad, Ő mindenhol lát téged. Jónás jutott eszembe, aki el akart 
bújni Isten elől. Nem sok istenismerete lehetett, mert a végén egy cethalban utazott és mégis-
csak elment Ninivébe Evangéliumot hirdetni. Nem lehet elbújni Isten elől. Nem tudsz elrej-
tőzni, mindegy, hogy hova bújsz. Vannak olyan vallások, ahol azt mondják, hogy ha elme-
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gyünk egyik országból a másikba és ott isszuk meg a pálinkát, ott Isten nem lát bennünket. 
Biztos, hogy nem ismerik Istent, mert nem tudsz elbújni Isten elől, Ő mindenhol ott van.  

1Korinthus 2,9–11.  
9. Hanem, amint meg van írva: Amiket szem nem látott, fül nem hallott, és embernek 

szíve meg se gondolt, amiket Isten készített az Őt szeretőknek. 
10. Nekünk azonban az Isten kijelentette az Ő Szelleme által: mert a Szellem minde-

neket vizsgál, még az Istennek mélységeit is. 
Nekünk azonban – és most figyelj! Mivel, hogy Ő személy, tud nekünk kijelentést adni, 

tud közölni dolgokat velünk. „Nekünk azonban kijelentette Isten az Ő Szelleme által, mert a 
Szellem mindeneket vizsgál, még az Istennek mélységeit is.” Istennek a dolgait is tudja!  

11. Mert kicsoda tudja az emberek közül az ember dolgait, hanem ha az embernek 
szelleme, amely őbenne van? Azonképpen az Isten dolgait sem ismeri senki, hanem ha az 
Istennek Szelleme. 

Ő egy személy, aki ugyanúgy mindent tud, mint az Atya, vagy mint a Fiú. Öröktől való, 
örökké való, örökké létező. Nézzük a János 14,16–17-et:  

János 14,16–17. 
16. És én kérem az Atyát, és más Vigasztalót ád néktek, hogy veletek maradjon mind-

örökké. 
Itt az örökkévalóságról van szó.  
17. Az igazságnak ama Szellemét: akit a világ be nem fogadhat, mert nem látja Őt és 

nem ismeri Őt; de ti ismeritek Őt, mert nálatok lakik, és bennetek marad. 
Ugyanúgy, ahogy Jézus elhívta a tanítványait, hogy Vele legyenek, ahogy kiküldte őket 

prédikálni, ma ugyanúgy a Szent Szellem velünk van, és ugyanúgy kiküld bennünket prédi-
kálni. Ugyanúgy a Szent Szellemben hatalmunk van, ahogy Jézus hatalmat adott a tanít-
ványoknak. Mit mond az Apostolok cselekedetei első részében a 8-ban az Ige?  

Apostolok cselekedetei 1,8. 
8. Hanem vesztek erőt, minekutána a Szent Szellem eljön reátok; és lesztek nékem 

tanúim úgy Jeruzsálemben, mint az egész Júdeában és Samariában, és a földnek mind 
végső határáig. 

Mi fog történni, amikor a Szent Szellem eljön? Mi van Benne? Erő van és hatalom. Mit 
mondtak Jézusról, amikor szolgált, amikor prédikált? Hogy erővel és hatalommal prédikált, 
nem úgy, mint a farizeusok. Az egy szörnyű dolog, amikor Jézust le akarják csupaszítani 
csupán egy tanítóra, vagy egy prófétára, ezzel nem leminősíteni akarom a tanítókat vagy a 
prófétákat. De amikor Istent le akarják csupaszítani és le akarják Őt minősíteni az isteni hatal-
mából és az isteni erejéből, ez egy borzalmas dolog. Azt mondják, hogy nem, nem, nem, a 
Szent Szellem nem képes ilyet tenni! A Szent Szellem ma nem képes gyógyítani! A Szent 
Szellem ma nem képes azt végezni, amit eddig végzett! Hazugság, ha ilyet hallasz! Hazugság, 
mert ahogy az Atya nem változott, ahogy a Fiú nem változott, úgy a Szent Szellem sem vál-
tozott, mert ők hárman egyek, és örökké ugyanazok! Örökké ugyanaz! Ez egy nagyon fontos 
kulcs megérteni a gyógyulással kapcsolatban. Nézzük a Zsoltárokat a mindenhatóságáról, a 
mindenek felett állóságáról. Ezt egy Igét írtam csak ki, nagyon-nagyon sok van a Bibliában. 

Zsoltárok 104,30. 
30. Kibocsátod a Te Szellemedet, megújulnak, és újjá teszed a földnek színét. 
A halott dolgokat képes újjá tenni, képes újjáteremteni. A nem létező dolgokat elő tudjuk 

szólítani, mint létezőket, teremtő ereje van. Ugyanúgy ott láttuk már a teremtésnél, hogy Isten 
Szelleme lebegett a föld színe felett és szólt Isten. Isten Szelleme mozdul és előhozza a dolgo-
kat, újjá tud teremteni.  

A másik, ami nagyon fontos, hogy a Szentháromság egyenlő tagja a Szent Szellem. Ez 
megint nem szokott nagyon hangsúlyos lenni, vannak, akik ezt nem így gondolják, de a Biblia 
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ezt írja. A János 16,7-ben fogjuk megnézni, hogy a Szent Szellem különálló, hatalomban 
egyenlő és egységben működő az Atyával és a Fiúval, mert Ők egyek.  

János 16,7. 
7. De én az igazat mondom néktek: Jobb néktek, hogy én elmenjek: mert ha el nem 

megyek, nem jön el hozzátok a Vigasztaló: ha pedig elmegyek, elküldöm Őt tihozzátok. 
Mind a három személy szerepel az alábbi versben:  
János 14,26. 
26. Ama Vigasztaló pedig, a Szent Szellem, akit az én nevemben küld az Atya, Ő 

mindenre megtanít majd titeket, és eszetekbe juttatja mindazokat, amiket mondottam 
néktek. 

A Vigasztaló, a Szent Szellem, azt mondja Jézus, akit az én nevemben küld az Atya. Ott 
van mind a három személy benne. Ők hárman teljesen egyenlők, még hatalomban is egyen-
rangúak, ez a negyedik állítás, amit fogok tenni. A Szentháromság tagjai hatalomban egyen-
rangúak! A Szent Szellem, a Fiú és az Atya egyenrangú! Még egy állítást fogok tenni, lehet, 
hogy ezt némelyek talán nem fogadják el: Nincs alá- és fölérendeltségi viszony! Nincs első, 
másod és harmadrendű viszony! Van egy igevers, amikor Jézus azt a kijelentést teszi, hogy az 
én Atyám nagyobb nálamnál. Ez az egyetlen hely van, ahol ilyen előfordul az Újszövetségben 
és ez megzavarhatja az embereket. „Hiszen akkor le van írva, hogy a Fiúnál nagyobb az Atya, 
ezt maga Jézus mondja!”. Igen, de ehhez meg kell érteni valamit. Most lapozzunk a Filippi 
levélhez, mégpedig a második részhez, ezt is jól ismeritek. 

Filippi 2,6–8 
6. Aki, mikor Istennek formájában volt, nem tekintette zsákmánynak azt, hogy Ő az 

Istennel egyenlő, 
Mit mond az Írás? Hogy Ő az Istennel egyenlő! Nagyon figyeljünk oda, amikor egyetlen 

igevers van a Bibliában valamivel kapcsolatban, azt kiragadjuk, s elkezdünk rá elméleteket 
építeni, az egy nagyon veszélyes terület. A többi Ige is alá kell, hogy támasza. De mit mond 
itt az Írás? Hogy nem tekintette zsákmánynak azt, hogy Ő az Istennel egyenlő. Tehát nincs 
alá-fölérendeltségi viszony.  

7. Hanem Önmagát megüresítette, szolgai formát vett fel, emberekhez hasonlóvá lett; 
Mi történt? Megüresítette Önmagát. Kiüresítette magát isteni mivoltából. Hogyan tette ezt? 

Nyomásra, parancsra? Miért tette? A saját akaratából tette! Senki nem kényszerítette rá, ezt Ő 
magától tette. Szolgai formát vett fel, emberekhez hasonlóvá lett. Ő vállalta ezt önként, Ő 
üresítette magát meg a hatalmából. 

8. És mikor olyan állapotban találtatott mint ember, megalázta magát, engedelmes lé-
vén halálig, mégpedig a keresztfának haláláig. 

Nézzük még a Zsidókhoz írt levelet is, a 2,9-et:  
Zsidó 2,9. 
9. Azt azonban látjuk, hogy Jézus, aki egy kevés időre kisebbé tétetett az angyaloknál, 

a halál elszenvedéséért dicsőséggel és tisztességgel koronáztatott meg, mivel az Isten 
kegyelméből mindenkiért megízlelte a halált. 

Egy kevés időre, és ezt húznám alá. Aki egy kevés időre kisebbé tétetett még az angya-
loknál is. Ezzel azt mondjuk, hogy Jézus még az angyaloknál is kisebb? Nem! Egy kis időre. 
És ez nagyon fontos, hogy egy időre, amíg itt a földön tartózkodott.  

A halál elszenvedéséért dicsőséggel és tisztességgel koronáztatott meg, mivel az Isten 
kegyelméből mindenkiért megízlelte a halált. Miért tette? A szabad akaratából. Nem azért, 
mert valaki nyomást gyakorolt rá, mert valaki Őt erre kényszerítette, hanem önként, saját 
elhatározásából. Maradjunk annyiban, hogy amikor Jézus az Atya akaratának aláveti magát, 
ez akarata az Atyának, akarata Jézusnak és akarata a Szent Szellemnek. Nincs kényszerítve! 
Nem azért teszi, mert kevesebb lenne, mint az Atya, vagy a Fiú, vagy a Szent Szellem. Ezt 
fontos megérteni!  
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Máté 28,19. 
19. Elmenvén azért, tegyetek tanítványokká minden népeket, megkeresztelvén őket az 

Atyának, a Fiúnak és a Szent Szellemnek nevében, 
Megint csak nincs különbség! Ugye itt ír egy sorrendiséget a Biblia, de nincs különbség. 

Ugyanúgy, ugyanabban a névben kell megkeresztelkedni, ugyanaz mind a három. A Szent 
Szellem ajándékaiban, megnyilvánulásaiban különbségek vannak, de ugyanaz a Szellem, 
ugyanaz az Isten, és ugyanaz az Úr. 1Korinthus 12,4–6-ban nézzük ezt meg és tudatosítsuk 
magunkban, hogy nincs különbség, hogy az Atya, a Fiú, vagy a Szent Szellem. Mi jobb 
helyzetben vagyunk, mint a korai tanítványok, mert ők egy testhez kötött Jézussal voltak, mi 
viszont korlátlanul Isten Szellemével lehetünk mindannyian. A világon minden ember tud 
részesedni az Ő erejében.   

1Korinthus 12,4–6.  
4. A kegyelmi ajándékokban pedig különbség van, de ugyanaz a Szellem. 
5. A szolgálatokban is különbség van, de ugyanaz az Úr. 
6. És különbség van a cselekedetekben is, de ugyanaz az Isten, aki cselekszi mindezt 

mindenkiben. 
Itt van egy sorrend, de nézzük meg a következőt: 
2Korinthus 13,13. 
13. Az Úr Jézus Krisztusnak kegyelme, az Istennek szeretete és a Szent Szellem kö-

zössége mindnyájatokkal. Ámen. 
Itt nem azt a sorrendet használja, itt először mondja, hogy a Krisztus szeretete, utána 

mondja az Atyát, végül a Szent Szellemet. Egy dolgot meg kell értenünk, nincs alá- és 
fölérendeltségi viszony. A Szent Szellem, az Ige, az Úr ugyanaz, mint az Atya. A János 
evangélium első részét olvassuk 

János 1,1. 
1. Kezdetben vala az Ige, és az Ige vala az Istennél, és Isten vala az Ige. 
Tehát ugyanaz. Amikor a Szent Szellemről beszélünk, ugyanolyan mintha Jézusról vagy az 

Atyáról beszélünk. Ők különálló személyek és mégis egyek. Ez az, ami a mi szűk kis korlátolt 
agyacskánkba nem fér bele, és ne is próbáljuk itt megérteni! Ezt itt kell megérteni és el-
fogadni igaznak. Ugyanaz az akaratuk, a szándékuk, a gondolatuk, tervük, nincs köztük el-
lentmondás.  

Az Úrral való közösséget, meg az egységet általában a házassághoz szoktuk hasonlítani, az 
Efézus 5-ben is látjuk. A házasságban lehetnek néha egyet nem értések. Ugye? Nem tudom, ki 
házas, ki tapasztalt már ilyent, de ott lehet. De Istennél nincs ilyen. Nincs ilyen, hogy mást 
akar az Atya, mást akar a Fiú és mást akar a Szent Szellem, egyetlen egy helyen ezt nem 
olvassuk. Amikor az Atya elküldte Jézust, hogy megszabadítson bennünket, meggyógyítson, 
megmentsen bennünket, akkor ugyanaz volt az akarata, mint a Fiúnak, mint a Szent Szellemnek.  

Amikor Jézus elküldte a tanítványait, hogy menjenek és betegeket gyógyítsanak és 
halottakat támasszanak föl, poklosokat tisztítsanak és ördögöket űzzenek, akkor a Szent 
Szellemnek nem volt más akarata, mint Jézusnak. Elvégezte a Szent Szellem által? Ugyanaz 
volt az akarata. Soha nem látjuk, hogy ne lettek volna mindhárman tökéletes egységben, hogy 
ne mindhárman ugyanazt akarták volna. Ugyanazzal a tervvel és szándékkal rendelkeztek és 
rendelkeznek mind a mai napig. Ha megnézzük az Apostolok cselekedetei 28-at, ott egy 
Ésaiás idézet van, ezt most nem olvasom föl, mert nagyon kevés az időm, és még sok minden 
van, amit szeretnék elmondani. Az Apostolok cselekedetei 28-at fölolvasom, a 25-től.  

Apostolok cselekedetei 28,25–27. 
25. Mivel pedig nem egyezének meg egymással, eloszlának, miután Pál ez egy szót 

mondá: Jól szólott a Szent Szellem Ésaiás próféta által a mi atyáinknak, mondván: 
26. Eredj el a néphez és mondd: Hallván halljatok, és ne értsetek; és nézvén nézzetek, 

és ne lássatok! 
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27. Mert megkövéredett e népnek szíve, és füleikkel nehezen hallanak, és szemeiket 
behunyják; hogy szemeikkel ne lássanak, füleikkel ne halljanak, szívükkel ne értsenek és 
meg ne térjenek, és meg ne gyógyítsam őket. 

Miért nem tudta Isten meggyógyítani őket? Mert nem hallottak a fülükkel, nem értettek, 
nem láttak, vakok voltak szellemileg. Ez ésaiási idézet. Az Ésaiás 6,8–10. pedig úgy szól: És 
hallám az Úrnak szavát. Itt nem azt mondja, hogy a Szent Szellem szavát hallottam, hanem az 
Úr szavát, és ugyanazt idézi. Nem olvasom fel most már, mert ugyanaz az idézet onnan. 
Egyik helyen azt mondja, hogy a Szent Szellem mondja, a másik helyen meg azt mondja, 
hogy az Úr mondja. Melyik igaz? Mind a kettő, mert ha a Szent Szellem mondja, akkor az Úr 
mondja. Ő isteni személy és Ő a teljes Írásnak az ihletője.  

2Péter 1,21.  
21. Mert sohasem ember akaratából származott a prófétai szó, hanem a Szent Szel-

lemtől indíttatva szólottak az Istennek szent emberei. 
Inspiráció, ezt nevezik ihletésnek. A Szent Szellem ihlette a teljes Írást. A Szent Szellem 

által szolgáltak a próféták az ószövetségben is. A Szent Szellem által történtek a gyógyulások. 
Ott csak meghatározott személyek, akikre Isten ráhelyezte a Szellemét, kiválasztott szemé-
lyek, papok, királyok. Az első ilyen személy, akiről olvasunk, akin keresztül Isten gyógyított, 
mit gondoltok, hogy ki volt? Ábrahám. Olvassuk az 1Mózes 20. részében, gyorsan meg is 
keresem, hogy ő próféta volt. 

1Mózes 20,7. 
7. Mostan azért add vissza az embernek az ő feleségét, mert próféta ő: és imádkozik 

éretted, és élsz; hogyha pedig vissza nem adod: tudd meg, hogy halállal halsz meg te, és 
minden hozzád tartozó. 

Itt az történt, hogy elment Gérárba, aztán Abimélek úgy döntött, hogy befogja a háremébe 
Sárát és ez Istennek nagyon nem tetszett. Azt mondta, hogy próféta ő – Ábrahámról azt mond-
ja, hogy próféta –, és imádkozik érted és élsz. Ha pedig vissza nem adod, tudd meg, hogy 
halállal halsz meg te, és minden hozzád tartozó. Ne felejtsük el, hogy ez Ószövetség, tehát 
óriási különbség van.  

Isten nem változott, nincs egy ószövetségi, meg egy újszövetségi Isten, de valami, ami 
nagyon megváltozott, az a Vele való kapcsolatunk. Az ószövetségi embernek nem volt élő 
kapcsolata Istennel, nem lakott a szellemében a Szent Szellem, nem volt élő kapcsolata, nem 
volt élő közössége Istennel. Mit tett Ábrahám? A 17-ben olvassuk: 

1Mózes 20,17–18. 
17. Könyörge azért Ábrahám az Istennek, és meggyógyítá Isten Abiméleket, és az ő 

feleségét, és az ő szolgálóit, és szülének. 
Nem tartozott Izrael közösségéhez, és mégis Ábrahám imájára pogány embert meggyógyí-

tott. Azt mondja, hogy meggyógyítá Isten Abiméleket és az ő feleségét, és az ő szolgálóit és 
szülének.  

18. Mert az Úr erősen bezárta az Abimélek háza népének méhét, Sáráét, az Ábrahám 
feleségéét. 

Látjátok, hogy Isten Szelleme által, a próféták által történtek az ószövetségben is a dolgok. 
Menjünk tovább és összegezzük egy kicsit. Ha a gyógyulásról beszélünk, akkor tisztázzunk 
egy-két dolgot! Miért tud bennünket Isten meggyógyítani? A Szent Szellemről nyugodtan 
elmondhatjuk, ha a gyógyulást tekintjük, hogy Ő egy láthatatlan orvos is. Valójában a Szent 
Szellem nem orvos, itt jól értsétek, amit mondok. Ő egy olyan láthatatlan orvos, akinek nincs 
szüksége röntgenfelvételre, Ő ismeri az igazságot. Gondoljatok bele, nem kellenek neki 
természetes eszközök, nincs szüksége gyógyszerre, aki előtt minden testrészed ismert leple-
zetlen. Mi az embereket éppen azért tanítjuk, hogy megismerjék a Szent Szellemet.  

Nagyon nehéz bemutatni valakit, akit nem látunk. Igaz? Ha valakit be akarsz mutatni 
valakinek, akkor odaviszed és bemutatod neki. De hogy mutatjuk be a Szent Szellemet? Nem 
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látjuk, csak az Igén keresztül tudjuk megtenni. Az embereket elvihetjük az ajtóig, de az ajtón 
már nekik kell belépni, ahogy olvassuk a 3,20-ban talán a laodiceai gyülekezetnél. Azt 
mondja Isten, hogy ott állok az ajtód előtt és zörgetek. Neked kell beengedni. El tudjuk vinni 
az embereket az ajtóig, de ha azt mondja, hogy én nem akarom Őt, én nem akarom, hogy Ő 
beavatkozzon az életembe, akkor a Szent Szellem úriember, hátralép, és azt mondja, hogy jó, 
akkor legyen. Ő nem erőszakos.  

Ez olyan, mint amikor valakit elviszel az orvosi rendelőig, de nem megy be az orvoshoz és 
akkor azt terjeszti, hogy az orvos nem akar meggyógyítani. Ma ezt mondják Istenről, hogy 
vannak olyan esetek, hogy Isten nem akar meggyógyítani. De ez egy szemenszedett hazug-
ság! Az Atya az akaratát kinyilvánította, amikor Jézust elküldte, amikor a keresztre föl-
feszítette, amikor magára vette Jézus a bűneinket! Ebben benne volt az Atya, a Fiú és a Szent 
Szellem is, és amikor Jézust feltámasztotta a halálból, akkor Isten Szelleme által támasztotta 
föl, ebben is benne volt mindaz. És amikor elküldte a Szent Szellemet a tanítványoknak, hogy 
menjenek, és Isten erejével szolgáljanak és betegeket gyógyítsanak és poklosokat tisztítsanak, 
akkor már Isten kinyilvánította az akaratát.  

Nem lehet az Atyának az az akarata, ami a Szent Szellemnek nem akarata. A Szent Szel-
lem meg akar minket gyógyítani, Isten meg akar gyógyítani! Az Atya azt mondaná, hogy 
most nem akarlak meggyógyítani? Ezek fikciók! Ezek emberi kitalációk! Teljesen ellene 
mond az Igének! Nyilván ez nem egy teljes tanítás a Szent Szellemről, csak azért tanítottam 
róla, hogy megértsétek, hogy amikor rátok tesszük a kezünket, akkor egy élő személy 
használja az én kezemet, vagy a te kezedet, vagy más hívő kezét. Ő gyógyít meg. Ne a 
szolgálónak tulajdonítsd a gyógyulást, aztán azt mondd, mekkora nagy kenete volt. Keresik a 
nagy kenetes embereket és rohangálnak hozzájuk. Ha így gondolkodunk, akkor nem járunk 
együtt Isten Igéjével. Nekem nincs semmivel nagyobb kenetem, mint neked, vagy bárki 
másnak, mert Ő végzi, akár rajtam, akár rajtad, akár másokon keresztül. Mindegy, hogy 
mekkora szolgáló, a dicsőség az Úré. A gyógyulások, a jelek, a csodák Istenre mutatnak és 
nem emberekre. Jézusra mutat! Ő a gyógyító és Ő a szabadító! Azt mondta Jézus, hogy a 
Szent Szellem majd rólam tesz bizonyságot. Nem rólam, meg nem rólad. Az emberek 
bizonyságot tesznek és dicsekednek, hogy én azt mondtam, én csináltam, én tettem rá a 
kezem, az én imám! Az én engedelmességem mekkora áldást hozott! Hallottatok már 
ilyeneket? Ilyenkor kivel dicsekszel? Kiről teszel bizonyságot? Magadról. A Szent Szellem 
téged is tud használni, még engem is tud használni. Téged még jobban. Ezt kell megérteni, 
hogy Ő valóságos személy. Ő a te szádat használja, a te kezedet, a te lábadat, mert itt vagyunk 
a földön egy fizikai testben. Isten nem tudja elvégezni nélküled. Ezért küldte el a Szent 
Szellemet, ugyanazt, aki Jézus Krisztuson volt, Isten Fián. Ezért mondja Jézus: 

János 14,12. 
12. Bizony, bizony mondom néktek: Aki hisz énbennem, az is cselekszi majd azokat a 

cselekedeteket, amelyeket én cselekszem; és nagyobbakat is cselekszik azoknál; mert én 
az én Atyámhoz megyek. 

De jön valaki, jön a Szent Szellem, aki szintén veletek van, aki szintén kiküld benneteket 
prédikálni, sőt, Ő nem csak kiküld, hanem ott is lesz veletek mindvégig. Mit mondott Jézus? 
Menjetek és tegyetek tanítványokká minden népeket, és én tiveletek vagyok minden napon. 
Meddig? A világ végezetéig! Örökké! Jézus a fizikai testéből, az emberi testből elment, 
fölment, fölvitetett, de a Szent Szellem itt van. Ő Jézusról tesz tanúbizonyságot és Jézust 
dicsőíti. A Szent Szellem arra törekszik, hogy a megváltás teljes műve beteljesedjen a hívő 
életében. Isten azt akarja, hogy minden ember üdvözüljön és az igazság ismeretére eljusson. 
Ha megnézzük az üdvösség szót, szétbontjuk, akkor mit akar Isten? Minden ember gyógyult 
legyen, minden ember örök életet kapjon, minden ember közösségben legyen vele, minden 
ember szüksége be legyen töltve, minden ember békességben éljen. Hogy mondhatja valaki, 
hogy néha azért Isten nem akarja? A Szent Szellem akarja, mert azért küldte, de az Atya 
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közben nem akarja? Ez skizofrénia, nem? Tudathasadásos állapot. Ma ezzel tömik Isten 
népének a fejét. Azt is mondják, néha Isten nem akar meggyógyítani, hogy megtanítson vala-
mire. Micsoda hazugság! Mennyire nem ismerik Őt az emberek! Nem azért mondom, mert 
olyan okosak vagyunk, hanem, mert én hálát adok Istennek és ti is hálát adhattok, mind-
annyian, akik eljutottak erre az ismeretre és megértették ezt az igazságot. Még mindig vannak 
testvéreink, akik szeretik Istent, szolgálják Őt, de nem értik és nem tudják ezt az igazságot. 
Valószínűleg nem rossz szándékból teszik, azt hiszik, hogy akkor alázatosak, ha a betegséget 
viselik. Nem, akkor ők az ördög tervét cipelik! Ennyi! Jézus már elvitte a keresztet, Ő már 
hordozta. Nekünk is kell hordozni a mi keresztünket, ahogy mondja az Ige, az pedig az 
igehirdetés keresztje, a szolgálat keresztje, mert az ördög ellenünk van! A Szent Szellem nem 
akarhatja az ellenkezőjét, mint Isten. Sohase hidd el azt a mesét, hogy Isten nem akar téged 
meggyógyítani! Azt mondják, Istennek biztos valami más célja van, biztos valami más terve 
van. Szemenszedett, pokolból kiköpött hazugság, ha valaki ilyet mond. Amikor látjuk, hogy 
az ördög rágja, rombolja, tapossa, rongálja a Krisztus Testét, ezt nem nézhetjük csak úgy, 
hogy nem szólunk egy szót sem, mert Isten adta a szánkba az Ő Igéjét és az Igében erő van. 
Azt mondja az Írás:  

Róma 8,6. 
6. Mert a testnek gondolata halál; a Szellem gondolata pedig élet és békesség. 
Akkor hogy lehet az, hogy az Atyának más akarata van? Békességet akar a Szellem? A 

Szellem az élet és békesség. Az a Szellem természetével ellentétes lenne, ha az Atya nem 
akarná, hogy valaki meggyógyuljon. Azt mondja Jézus, ha egy ház meghasonlik önmagával, 
akkor az a ház nem tud megállni. Hogy lehetne, hiszen ők nem beszélnek egymás ellen, ők 
nem mondanak mást? A Szent Szellem nem mond mást, mint amit Jézus mondott. Nem kell 
Istennek újra meg újra elrendelnie, hogy az emberek meggyógyuljanak, Ő ezt már kimondta, 
ez egy tény. Azt mondja az Igében, hogy a Krisztus sebeiben már meggyógyultunk. A gyó-
gyulás már a miénk! Ez megvan nekünk! Mit kell tenni? Valóságba kell hozni és a Szellem 
erejével – aki ott van bennünk, rajtunk – előhozzuk!  

Nagyon sok módja van annak, hogy meggyógyuljunk. Ez már egy tény. Ezek után egy 
kereszténynek mi a feladata? Isten ígéretét érvényesítse a földön azáltal, hogy az ellenség 
munkáját lerombolja és eltávolítja az emberek testéből. Ezt tették a korai tanítványok? Ezt 
tette Jézus? Igen! A gyógyulást Isten jelnek szánta.  

Márk 16,15–18. 
15. És monda nékik: Elmenvén e széles világra, hirdessétek az Evangéliumot minden 

teremtésnek. 
16. Aki hiszen és megkeresztelkedik, üdvözül; aki pedig nem hiszen, elkárhozik. 
17. Azokat pedig, akik hisznek, ilyen jelek követik: az én nevemben ördögöket űznek; 

új nyelveken szólnak. 
18. Kígyókat vesznek föl; és ha valami halálost isznak, meg nem árt nékik: betegekre 

vetik kezeiket, és azok meggyógyulnak. 
Mit mond az Írás? Jelek követik. A gyógyulás nem érdem, hanem jel. A Szent Szellem 

munkájának a megnyilatkozása, a jele. Jézus jeleket és csodákat tett. Miért gyűlöli az ördög, 
ha az emberek meggyógyulnak? Mert az a bizonyíték arra, hogy Jézus él. Egy halott személy 
nem tud így cselekedni. Így csak egy élő személy tud cselekedni. A Szent Szellem él, Ő való-
ságos személy, nem energia. Ne keverd össze az energiagyógyászokkal. Nem bántani akarom 
őket, odáig jutottak az ismeretben, nekik üdvösségre meg Jézusra van szükségük és a Szent 
Szellem bölcsességére, mint ahogy neked is, nekem is és minden embernek ezen a világon. 
Nem összekeverendő! A gyógyulás nem jutalom, hanem jel. Mi Istenhez tartozunk. Nézzük 
az 1Korinthus 3,9-et: 

1Korinthus 3,9. 
9. Mert Isten munkatársai vagyunk: Isten szántóföldje, Isten épülete vagytok. 
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Micsoda kijelentés! Istennek vagyunk a munkatársai! Ha Isten munkatársai vagyunk, akkor 
mi miben munkálkodunk? Abban, amiben Isten. Abban vagyunk érdekeltek, amiben az Atya 
érdekelt. Abban, hogy az emberek betegek legyenek, vagy szegények, vagy nyomorultak le-
gyenek? Isten ebben érdekelt? Egyáltalán nem! Ha mi Isten munkatársai vagyunk, akkor mi 
pontosan ugyanabban vagyunk érdekeltek, mint maga az Úr. Az Ő épülete vagyunk. Miért? 
Mert bennünk lakik! Ő bennünk él! Mi Istenhez tartozunk, mi az Ő mennyei birtoka vagyunk!  
Mi Isten területe vagyunk! Ha jön az ördög, mi az, amit tenned kell? Nem engeded Isten 
területére, ez a te feladatod! Ezt nem Isten fogja megtenni helyetted, mert ezzel bennünket 
bízott meg. 

1Korinthus 3,16–17. 
16. Nem tudjátok-é, hogy ti Isten temploma vagytok, és az Isten Szelleme lakozik ben-

netek? 
Figyeld meg, hogyan áll Isten ahhoz, aki megrontja az Ő templomát! 
17. Ha valaki az Isten templomát megrontja, megrontja azt az Isten. Mert az Istennek 

temploma szent, ezek vagytok ti. 
Te az Isten temploma vagy, ha a betegség meg akarja rontani Isten templomát, akkor ki 

kell rúgni onnan! Meggyógyultunk, amikor újjászülettünk Krisztus sebeiben, most ki kell 
üldözni az ellenséget Isten ingatlanjából. Ez a te feladatod. Megtűröd-e a saját ingatlanodon a 
kártevőt? Ha mondjuk, van barackfád, szilvafád, szőlőd, vagy bármi, akkor azt mondod, hogy 
nyugodtan rágjátok a fát? Vagy inkább lepermetezed azért, hogy a kártevőket eltávolítsd az 
ingatlanodról. Mindaz, ami nem odavaló, az ne legyen ott! Ki kell törölni és ki kell űzni az 
Isten ingatlanjából mindent, ami nem oda tartozik! Többé ne rimánkodjunk gyógyulásért, 
hanem a Krisztusban elfoglalt helyünkhöz méltóan parancsoljuk meg a betegségnek és a 
démonoknak, hogy távozzanak! Jézus ezt tette, akkor a Szent Szellem is ezt fogja tenni. 
Akaratában van ugyanúgy az Atyának, a Fiúnak és a Szent Szellemnek? Ugyanúgy!  

Az Ige a mi végső tekintélyünk. Tapasztalatainkat a Szentírás alapján kell megítélnünk, 
nem pedig a Szentírást a saját tapasztalataink által. Amikor az emberek ebben nem hisznek, 
lehet, hogy nem is teljesek Szent Szellemmel, újjá sincsenek születve, megpróbálnak ördö-
göket űzni, megpróbálnak tenni dolgokat és kudarcokat vallanak. Az ember nem szereti a 
kudarcokat, nincs senki olyan közöttünk, aki ne tudná megmagyarázni a saját tévedéseit 
valamivel. Mindegy, hogy milyen rosszat tettél, biztos, hogy találsz rá valamilyen logikusnak 
tűnő magyarázatot. Ezt teszik a keresztények is. Amikor imádkoznak emberekért és azok nem 
gyógyulnak meg, akkor nem azt mondják, hogy valamit nem az Ige alapján tettünk. Nem kell 
kárhoztatni magunkat, de ők kitalálják például, hogy ez azért lehet, mert bűn van az 
életedben. Ez is egy kitaláció. A bűn egy rossz és gonosz dolog, mert az ördög munkája és az 
ördög a bűnben leledzik. De Jézus, akiket meggyógyított, például Abiméleket, még csak zsidó 
sem volt. Vagy nézzük meg, Jézus szolgálatában két emberre mondta, hogy nagy hite van. Az 
egyik a kapernaumi százados, ő sem volt zsidó, neki sem járt a gyógyulás, sőt a szolgája, akit 
meggyógyított, még ott sem volt. A másik a kananeus asszony, aki szintén pogány volt, a 
lánya meg még pogányabb és odament Jézushoz és Ő meggyógyította. Isten Igéje örökkévaló 
a mennyben és itt a földön is. Isten nem változik, Őt nem tudod meggyőzni, hogy kövesse a te 
teológiádat meg az enyémet sem fogja. Az isteni gyógyulás, gyógyítás minden keresztény 
hívő joga. Imádkoznunk kell, mert ez Isten parancsolata, hogy imádkozzunk a betegekért.  

A keresztények gyógyulásának a kudarca nem Istentől származik. Nem Ő a mi akadályo-
zónk a gyógyulásban, hanem a segítőnk. A gyógyulás akadályozása az ellenség műve és nem 
Istené. Ez téves hit téves elképzelések által, hazugságok által, nagy manipulációk által. Egy 
keresztény hívő bármilyen betegséget legyőzhet, amiről a Biblia ír, hiszen a gyógyulást Isten 
nekünk adta. Ez egy lehetőség. Az ellenség valójában nem komoly akadály és bármely hívő 
keresztény legyőzheti, ha használja az Isten által számára elérhetővé tett eszközöket és fegy-
vereket. Mi a mi fegyverünk? Mi a Szellem kardja? Az Ige. Isten beszéde, az Efézus 6-ban 
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olvassuk, hogy vegyük fel a hit pajzsát. Miért szükséges ez? Azért, hogy megvédjen a hitetlen 
beszédektől, megvédjen az ördög hazugságaitól, megvédje az elmédet az ostoba tanításoktól. 
Azt mondja Pál, hogy a gondolatokat is foglyul kell ejteni. Ez azt jelenti, hogy nem szabad, 
hogy a gondolatok elhatalmasodjanak az ember fejében. Ha valaki kap egy betegséget, 
mondjuk egy olyat, amiről elhíresült, hogy halálos, akkor az emberek elkezdik elhinni és 
elkezdik táplálni. Elkezdik táplálni és addig táplálják, amíg az tényleg kifejti a hatását. Mivel 
kell táplálni magunkat? Az Igével! Jó dolgokkal, mert az Ige jó mag. A jó mag pedig jó 
gyümölcsöt terem.  

Az Igében megvan az erő, ahogy a Róma 1-ben van, hogy Isten Igéje Isten ereje az minden 
hívőnek! A minden hívőben benne vagy te is. A minden azt jelenti, hogy minden hívő. Abban 
még én is benne vagyok, te is benne vagy. Ezért ne mondd azt, hogy neked Isten Igéje nem 
működik, mert az Írás pontosan az ellenkezőjét mondja! Isten Igéje Isten ereje minden hívő 
számára. Az ellenség nem komoly akadály, Jézus a kisujjával űzte ki az ördögöt. Az 
ellenséget csak szellemi fegyverekkel lehet teljesen legyőzni. Ezzel nem azt mondom, hogy 
nem segítenek a gyógyszerek, nem segíthetnek az orvosok, hiszen Jézus idejében is volt 
orvos, hogy nem segíthetnek a természetes dolgok, de ha teljes győzelmet akarunk élni és 
ebben a győzelemben akarunk járni, akkor a tökéletes szellemi fegyverzetünket magunkra kell 
öltenünk mindennap! Mindennap! Mert az ellenség kihasználja, ha szunyókálunk. Szokták 
mondani, hogy az ellenség nem alszik, csak szunyókál.  

Nem csak a keresztény hívők gyógyulhatnak meg. Meggyógyulhatnak akár pogányok is, 
az előbb mondtam Jézus példáit. Pogányok is meggyógyulhatnak. Nyugodtan imádkozhatsz 
egy pogány emberért. Kérdezd meg tőle, hogy megengedi-e, hogy imádkozz a gyógyulásáért! 
Nekünk, mint fiaknak ott van, mint ígéret, de kegyelemből ugyanúgy megkaphatják a pogány 
emberek is. Minden betegség az ellenség műve, amit le kell győzni.  

Fölsorolom, hogy milyen módokat említ a Biblia, ahogy birtokba tudjuk venni a 
gyógyulást. Ez lehet, hogy majd egy külön alkalmat is megérdemel.  

- Kézrátétel. Látjuk, hogy Jézus imádkozott így nagyon sokszor.  
- Olajjal való megkenés, a Jakab levél 5,14-ben olvashatjuk.  
- Imaközbenjárás, a Jakab 5,16-ban olvashatjuk.  
- A hatalmunk gyakorlása Jézus nevének a használatával. Ez történt az Ékes-

kapunál, amikor a sántát Péter és János meggyógyította.  
- Az ördög kiűzése által. Hogyan gyógyult meg a süket néma? Kiment belőle az 

ördög. Okozhatnak démonok is betegséget, démoni hatások ma is ugyanúgy vannak.  
- Meggyógyulhat a saját hite által valaki. Például a vérfolyásos asszony történe-

tét jól ismeritek, hogy nem Isten határozta meg, hogy mikor gyógyuljon meg, hanem ő 
határozta el, hogy odamegyek, eljött az időm és megteszem. Odament és elvette a 
hitével a gyógyulását.  

- Meggyógyulhatunk mások hitén is. Az előző két esetben a római százados és a 
kannenai asszony esetében Jézus a saját hitét használta, de olvassuk a Lukács 5,18-ban, 
hogy ott a barátai vitték a gutaütöttet és tették Jézus elé. Jézus meggyógyította őt, de a 
barátai hite által.  

A hitnek mindig ott kell lennie! Hinni és elfogadni kell, és nem visszautasítani a gyó-
gyulást.  

Egy Isten emberéről olvastam a napokban. John G. Lake, talán hallottatok róla, a nagy 
hithősök között szerepel az ő neve. Egy feljegyzést kimásoltam, fölolvasom ezt nektek, hogy 
lássátok, hogy mit tesz az, amikor valaki hiszi az Isten Igéjét és az valóság a számára. Tényleg 
csak nagyon rövid kivonat ebből. 1915 januárjában Lake szolgálata két nagyobb épületbe 
költözött. Olyan sok ember jött oda, hogy Lake elkezdett segítőket képezni. Ő Istennek egy 
szolgálója volt, aki betegek felé szolgált, betegekért imádkozott, ha esetleg valaki nem 
ismerné. Hozzáfogott egy előadás-sorozathoz is, amelynek címe „Az isteni gyógyítás 
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tudománya” volt. Amikor az emberek imáért kopogtattak nála, feltételt szabott nekik, hogy 
harminc napon át minden egyes nap jelenjenek meg nála és hagyják a termekben az 
orvosságaikat. Nem vállalt el egy olyan esetet sem, amelyben az alany nem teljes mértékben 
tartotta Istent gyógyítónak. Az eredmény a következő lett, a gyógytermek 1915 áprilisától 
1920 májusáig működtek, öt éven keresztül. Az 1900-as évek elejéről van szó. Tizenhat férfi 
és nő lett John G. Lake tanítványa, akiket használt Isten arra, hogy véghez vigyenek százezer 
dokumentált és bizonyított gyógyulást ez alatt az öt év alatt. Százezer bizonyított gyógyulást! 
Nem olyat, hogy fájt a hátam és elmúlt, bár ez is csodálatos dolog, de azok bizonyított, 
dokumentált gyógyulások voltak. John G. Lake gyógytermei voltak felelősek azért, hogy a 
Deaconess kórházat be kellett zárni Spokan-ben. Ha ma ilyent tennék, mondjuk én, akkor 
biztosan bajom lenne a hatóságokkal, pontosabban nem nekem, hanem nekik lenne bajuk 
velem. Ez egy nagyon drasztikus dolog volt az 1900-as évek elején. Vagy említhetném 
Wigglesworth-t, akkor is Istené a dicsőség, hogy valóban működik Isten Igéje.  

Hány gyülekezet dobta ki a Szent Szellemet az utcára! Van egy nagyon érdekes történet, 
lehet, hogy már elmondtam. Nem tudom, hogy igaz vagy nem, valaki leírta, lehet egy 
példabeszéd is, de akár lehetne igaz is. A példabeszéd, tudjátok, hogy mitől példabeszéd? 
Attól, hogy akár igaz is lehetne, akár meg is történhetne. A történet arról szól, hogy egy 
börtönből kiszabadult fiatalember megbánva minden összes addigi bűnét ment és rázta a 
gyülekezet ajtaját, hogy engedjék be. De a faluban ismerték őt és nem akarták beengedni. 
Miután már nem tudott mit tenni, letérdepelt és mondta, hogy látod, Uram, engem ide nem 
engednek be. Azt mondta, hogy fiam, ne aggódj, ide engem se! Sajnos, nagyon sok 
gyülekezet van, ahonnan kirúgták Isten Szellemét, ahol azt mondták, hogy nekünk nem kell 
Isten Szellemének az ereje, nekünk nem kell Isten képessége, majd mi a saját képességünkből 
megoldjuk, majd mi elvégezzük!  

Bízzunk meg Istenben! Én hiszem, hogy ez a mai üzenet talán segített valamit még jobban 
megérteni abból, hogy mi az, amink van, ki az, aki velünk van. Az a nagyobb, aki bennünk 
van, mint aki a világban van. Igen, forduljunk hozzá bizalommal! Nem mondom azt, hogy 
dobd ki a gyógyszeredet. Nehogy az üzenetből azt vegyétek ki, hogy most dobd ki a 
gyógyszeredet vagy bűn, ha beveszed a gyógyszert. Nehogy ez legyen, én egy történetet 
olvastam fel Lake-ről, nem én írtam, csak ő ezt így tette. Ha nem megy, akkor ne kárhoztasd 
magad, amiért nem látsz eredményeket azonnal. De minden esetben először Istenhez menjünk 
és Őbenne bízunk meg! Biztos, hogy nem fog elmaradni az eredmény. Használjuk azt, amink 
van, mert Isten csodálatos, Ő nagyon szeret bennünket. Ő a mi gyógyítónk, Ő a mi 
szabadítónk, Ő tart meg bennünket. Az ellenség pedig egy legyőzött ellenség és a mi dolgunk 
az, hogy ott tartsuk, ahova való, az pedig a talpad alatt van. Halleluja! Dicsérjük az Urat! 
Hálát adunk Neki! Köszönjük Isten kegyelmét! 

 
*A függőleges vonallal jelzett igeversek más fordításból származnak. 
A felhasznált bibliai versek a King James kiadás számozását követik. 
 

  


